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Życie

RADA MIEJSKA

Sesja absolutoryjna
W poniedziałek, 19 czerwca, 
w Sali posiedzeń Ratusza 
Miejskiego odbyła się LXXX 
sesja Rady Miejskiej – sesja 
absolutoryjna. Należy 
podkreślić, że sesja została 
zwołana przez Przewodniczącą 
w trakcie planowanego urlopu 
Burmistrza Miasta Pawła Ozgi. 
Z szacunku do Mieszkańców 
Burmistrz przerwał urlop i 
przyjechał na posiedzenie.

W punkcie zmian do porządku 
obrad na wniosek Radnego Łukasza 
Kwadransa przeniesiono punkt inter-
pelacje, zapytania i wnioski radnych 
na koniec posiedzenia po rozpatrze-
niu wszystkich projektów uchwał (12 
głosów za, przeciw 4, 2 osoby wstrzy-
mały się od głosu). Wniosek o kolejne 
zmiany do porządku obrad odczytała 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Halina 
Mądra. Dwa pierwsze wnioski złożo-
ne przez Zastępcę Burmistrza Miasta 
Świebodzice Tobiasza Wysoczańskiego 
dotyczyły wprowadzenia projektów 
uchwał w sprawie:

• przyjęcia raportu o sytuacji eko-
nomiczno-fi nansowej SPZOZ Miej-
skiego Ośrodka Zdrowia w Świebo-
dzicach;

• zatwierdzenia sprawozdania fi -
nansowego SPZOZ Miejskiego Ośrod-
ka Zdrowia w Świebodzicach.

Oba przyjęte jednogłośnie. 
Trzeci projekt złożony przez Ko-

misję Skarg, Wniosków i Petycji doty-
czył rozpatrzenia skargi na Burmistrza 
Miasta Świebodzice.

W głosowaniu 12 radnych było za, 
3 przeciw, 2 wstrzymało się od głosu, 
jedna osoba nie wzięła udziału w gło-
sowaniu.

Po przedstawieniu sprawozdania z 

działalności w okresie międzysesyjnym 
do Przewodniczącej Rady Miejskiej 
zwrócił się Radny Janusz Kościukie-
wicz. Przedstawił stanowisko Radnych 
Klubu Forum Wspierania Inicjatyw 
Lokalnych oraz Radnych niezależnych, 
którzy złożyli do Przewodniczącej 
wniosek o zmianę terminu sesji, ze 
względu na swoje wcześniejsze zobo-
wiązania i nieobecność Burmistrza 
Miasta. W odpowiedzi otrzymali infor-
mację, że pozostali Radni nie zgadzają 
się na zmianę terminu i posiedzenie 
odbędzie się 19 czerwca. Jak podkreślił 
Radny FWIL, jest to sytuacja niezrozu-
miała, ponieważ miesiąc wcześniej, na 
wniosek Radnych klubów tzw. opozycji 
sesja była przesuwana dwukrotnie. Do 
zarzutów odniosła się Przewodnicząca, 
wyjaśniając, że wybrała termin pasu-
jący większości Radnych, a Radny 
Klubu Wspólne Świebodzice Łukasz 
Kwadrans kilkakrotnie podkreślił, że 
obecność Burmistrza na sesji abso-
lutoryjnej nie jest wymagana i może 
on opuścić obrady. Burmistrz Mia-
sta również odniósł się do zaistniałej 
sytuacji, wyrażając dezaprobatę dla 
nierównego traktowania poszczegól-
nych ugrupowań w Radzie Miejskiej, 
zaznaczył także, że niejednokrotnie na 
Sali posiedzeń można było już usłyszeć, 
że kto ma większość, ten ma władzę. Po 
przedstawieniu sprawozdania z okresu 
międzysesyjnego Burmistrza Miasta 
Radni Bogdan Kożuchowicz, Sebastian 
Biały i Łukasz Kwadrans rozpoczęli 
dyskusję mającą na celu zdyskredyto-
wanie osoby włodarza. Zarzucali Bur-
mistrzowi, m.in. zaciąganie zobowią-
zań fi nansowych przy braku środków 
w budżecie. W odpowiedzi Burmistrz 
po raz kolejny wytłumaczył, że na sesji 
budżetowej, 19 stycznia 2023 r. Radni 
wyrazili zgodę na zapisanie w budżecie 
kwoty 5 600 000 zł niezbędnej do jego 

Informujemy, że sesja Rady 
Miejskiej, która miała odbyć się 29 
czerwca 2023 r. (czwartek) została 
przesunięta przez Przewodniczącą 
Rady Miejskiej Halinę Mądrą na 
18 lipca 2023 r. 

Jest to trzeci raz, kiedy posiedzenie 
jest przesuwane na wniosek radnych 
trzech klubów opozycyjnych. Wniosek 
o zwołanie sesji Burmistrz Miasta złożył 
21 czerwca, zgodnie z art. 20 ust. 3 Usta-
wy o samorządzie gminnym Przewod-
nicząca obowiązana jest zwołać sesję 
na dzień przypadający w ciągu 7 dni 
od dnia złożenia wniosku, czyli najpóź-
niej na 28 czerwca. Termin ten jednak 
nie został zachowany (sesja zwołana 
na dzień 29 czerwca). Tymczasem w 
środę Radni trzech Klubów:
• Wspólne Świebodzice,
• Obywatelskie Świebodzice,
• Zjednoczona Prawica 

złożyli wniosek o prze-
sunięcie terminu sesji, 
jako powód podając 
możliwość braku 
kworum. 

Czy radni, 
którzy pełnią 
swoją funkcję 
społecznie w 
oparciu o kredyt 
zaufania powie-
rzony przez Miesz-
kańców, których 
priorytetem powinno być 
kierowanie się dobrem wspólno-
ty, mogą wypoczynkiem, czy brakiem 
czasu tłumaczyć niewywiązywanie się 
ze swoich obowiązków? Na to pytanie 
każdy z Państwa musi odpowiedzieć 
sam. Należy podkreślić, że w porządku 
obrad przesuniętej sesji znajduje się 
projekt uchwały w bardzo ważnej dla 
miasta i jego mieszkańców sprawie 
zmian budżetu Gminy Świebodzice 

na rok 2023. Zmiany do-
tyczyły m.in.: wpro-

wadzenia środków 
na wycieczkę do 
Krakowa i Rabki 
otrzymanych w 
formie darowi-
zny dla Przed-
szkola Miejskie-

go nr 2, środków 
przeznaczonych na 

świadczenia rodzin-
ne, zakup materiałów, 

leków, opłaty za prąd, gaz i 
wodę w obiektach zakwaterowania 

oraz zapewnienie wyżywienia obywa-
telom Ukrainy, a także wynagrodzeń 
i składek dla nauczycieli w związku z 
realizacją dodatkowych zadań oświa-
towych związanych z kształceniem, 
wychowaniem i opieką nad dziećmi i 
uczniami będącymi obywatelami Ukra-
iny. W tym miejscu należy podkreślić, 
że podczas LXXVI sesji Rady Miej-

skiej, w dniu 27 marca Radni: Patryk 
Biały, Sebastian Biały, Tomasz Czekaj, 
Aneta Dobosz, Marek Gąsior, Bogdan 
Kożuchowicz, Łukasz Kwadrans, Sła-
womir Łukawski, Zofi a Marek, Halina 
Mądra oraz Adam Tobiasz zdecydo-
wali o uchyleniu uchwały w sprawie 
upoważnienia Burmistrza Miasta do 
dokonywania zmian w budżecie Gmi-
ny Świebodzice związanych z pomocą 
obywatelom Ukrainy w związku z kon-
fl iktem zbrojnym na terenie tego pań-
stwa. W konsekwencji wszystkie środki 
otrzymywane przez Gminę na ten cel 
muszą być wprowadzane do budżetu 
na sesji Rady Miejskiej. Jak głośno i 
wyraźnie wybrzmiało wówczas z ust 
Radnego Bogdana Kożuchowicza, nikt 
na pomoc nie będzie musiał czekać, 
gdyż kiedy tylko zajdzie potrzeba Radni 
zbiorą się, aby uchwalić projekt w tej 
sprawie. Jak ówczesne zapewniania 
mają się do obecnych działań, każdy 
może ocenić sam. 

Opozycja nie dotrzymuje terminów sesji Oczywiście istnieje możliwość 
nałożenia się terminów urlopowych 
części Radnych, jednak jest to mało 
prawdopodobne. Ponadto, czy w ta-
kiej sytuacji Przewodnicząca Rady 
Miejskiej nie powinna otworzyć 
posiedzenia w zaplanowanym ter-
minie i zweryfi kować, czy rzeczywi-
ście kworum nie zostało osiągnięte? 
Jednak w tym wypadku zgodnie z § 
3 ust. 2 Uchwały nr LIII/312/2021 
Rady Miejskiej w Świebodzicach 
diety Radnych nieobecnych ule-
głyby obniżeniu. Ponadto nieobec-
ność części Radnych opozycyjnych 
mogłaby również doprowadzić do 
sytuacji, w której pozostali Radni 
opozycji uczestniczący w obradach 
nie mieliby większości, a w konse-
kwencji nie byliby zdolni do odrzu-
cenia projektów uchwał złożonych 
przez Burmistrza według własnego 
uznania. 

Zatem niestety pozostaje nam 
wszystkim poczekać, w tym przypad-
ku aż 27 dni, zanim Radni znajdą czas, 
aby przyjść na sesję.

w ubiegłych latach: niedotrzymane 
terminy sesji, brak absolutorium i 
wotum zaufania pomimo pozytyw-
nych opinii Regionalnej Izby Obra-
chunkowej o wykonaniu budżetu. Jak 
podkreślił Burmistrz Paweł Ozga, w 
tym roku również RIO wydało opinię 
pozytywną, a mimo tego komisja rewi-
zyjna, której przewodzi Radny Łukasz 
Kwadrans wnioskuje o nieudzielenie 
absolutorium. W odpowiedzi Regio-
nalna Izba Obrachunkowa, będąca 
niezależnym zewnętrznym organem 
kontroli i nadzoru negatywnie opiniuje 
wniosek komisji rewizyjnej. Podkreśla, 
że nie ma podstaw do nieudzielenia 
absolutorium. Komisja rewizyjna za-
rzucała burmistrzowi brak inwestycji. 
Burmistrz odniósł się do tego bezpod-
stawnego zarzutu wymieniając kilka 
z nich: „Remont wraz z przebudową 
budynków Szkoły Podstawowej nr 3 
w Świebodzicach wraz z otoczeniem”, 
II etap Budowy ul. Bocznej, rozpoczę-
cie budowy Małej obwodnicy Osiedla 
Piastowskiego, utworzenie 48 nowych 
miejsc żłobkowych w ramach zadania 
„Rozbudowa wraz z przebudową Żłob-
ka Miejskiego nr 2 w Świebodzicach”. 

zbilansowania. Kredyt w tej wysokości 
jest konieczny do pokrycia zobowiązań 
związanych z realizacją zadań inwesty-
cyjnych i wydatków majątkowych. Jak 
zapewniali w styczniu Radni klubów 
opozycyjnych, w momencie, kiedy kre-
dyt będzie potrzebny, udzielą Burmi-
strzowi upoważnienia do zaciągnięcia 
go. Jednak dzisiaj już wiemy, że były 
to puste obietnice. Burmistrz przypo-
mniał również, że na koniec kadencji 
poprzedniego burmistrza Bogdana 
Kożuchowicza gmina była zadłużona 
na kwotę 18 418 294 zł i z takim za-
dłużeniem Paweł Ozga przejął Gminę . 
Na obecną chwilę to zadłużenie wynosi 
tylko 4 733 330 zł. Mimo kilkukrot-
nych przypomnień Przewodniczącej 
Rady Miejskiej, że punkt interpelacje 
i zapytania został przesunięty na póź-
niejszą część obrad, Radni nie ustawali 
w atakach słownych. Dopiero zarzą-
dzenie pięciominutowej przerwy uspo-
koiło sytuację i pozwoliło na przejście 
do kolejnego punktu obrad.

W trakcie wystąpienia dotyczącego 
wykonania budżetu Gminy Świebodzi-
ce za 2022 r. Burmistrz przypomniał, 
jak wyglądała procedura absolutoryjna 

Burmistrz podkreślił, że w ubiegłym 
roku wykonano inwestycje na ponad 
10 milionów złotych i pozyskano po-
nad 21 milionów złotych środków na 
kolejne zadania. Jednak, jak Burmistrz 
podsumował Radni opozycyjni, już 
podjęli decyzję i nie warto ich prze-
konywać. Najważniejsze jest zdanie 
Mieszkańców Świebodzic, którzy 
każdego dnia okazują mu zaufanie i 
pozwalają na realizację powierzonej 
funkcji Burmistrza naszego Miasta. 
Następnie podziękował Mieszkańcom 
oglądającym sesję, Współpracowni-
kom i wszystkim osobom, które chcą 
działać na rzecz dalszego rozwoju 
Świebodzic i opuścił obrady. Po wyj-
ściu włodarza Radni dalej obradowali 
sami, jednak dyskusja nad Raportem 
Gminy nie dotyczyła kwestii meryto-
rycznych, a była dalszą częścią formu-
łowania zarzutów pod adresem władz 
miasta. Na koniec Radni: Patryk Biały, 
Sebastian Biały, Marcin Cichoń, To-
masz Czekaj, Aneta Dobosz, Marek 
Gąsior, Bogdan Kożuchowicz, Łukasz 
Kwadrans, Sławomir Łukawski, Zofi a 
Marek, Halina Mądra i Adam Tobiasz 
zdecydowali o nieudzieleniu Burmi-
strzowi Miasta wotum zaufania oraz 
absolutorium za rok 2022. Następnie 
Radni jednogłośnie przyjęli uchwały 
dotyczące przyjęcia raportu o sytuacji 
ekonomiczno-fi nansowej i zatwierdze-
nia sprawozdania fi nansowego SPZOZ 
Miejskiego Ośrodka Zdrowia w Świe-
bodzicach. Jako ostatni omawiany był 
projekt dotyczący rozpatrzenia skargi 
Mieszkanki Świebodzic na Burmistrza 
Miasta Świebodzice w sprawie nie-
wskazania miejsca w przedszkolu 
publicznym dla jej dziecka. Pomimo 
że sytuacja dotycząca braku miejsc w 
publicznych placówkach opiekuńczych 
jest kwestią bardzo trudną i dotyczy 
całej Polski, 12 radnych uznało skargę 
za zasadną.

Po wyczerpaniu porządku obrad 
Przewodnicząca zamknęła posiedze-
nie.

BURMISTRZ MIASTA ŚWIEBODZICE OGŁASZA 
NABÓR NA WOLNE KIEROWNICZE STANOWISKO URZĘDNICZE 

SKARBNIK MIASTA ŚWIEBODZICE
Ogłoszenie o naborze dostępne jest na BIP Świebodzice w zakładce Nabory na wolne stanowiska urzędnicze w Urzędzie. 

Oferty należy składać lub przesyłać w terminie do dnia 12.07.2023 r. , do godz.12.00.




